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Protokół nr LV/2023 z sesji Rady Gminy Warlubie w dniu 

26 października 2023 r. 

LV Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 26 października 2023 r. 

w obecności 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 

40 ze zm.), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowanie nad nimi: 

1) w sprawie wprowadzenie zmian w budżecie gminy Warlubie na 2023 rok, 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Warlubie na lata 2023-2033, 

3) w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy Warlubie z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2024 rok”, 

4) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych 

oraz właścicieli, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy, 

5) w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz stawki takiej opłaty, 
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6) w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności dla nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, 

7) w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Gminą Nowe oraz Gminą 

Dragacz w zakresie powierzenia Gminie Nowe organizacji publicznego transportu 

zbiorowego. 

6. Analiza stanu realizacji inwestycji i pozyskiwania środków pomocowych w ramach 

programów unijnych i innych. 

7. Sprawozdanie i rozliczenie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Warlubie. 

8. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zamknięcie obrad. 

Ad 1 i Ad 2 

Jak wyżej. 

Ad 3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr LIV/2023 z dnia 28 września 2023 r. można się było zapoznać na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu jw., wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad 4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy:  

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, sołtysi, 

współpracownicy. Myślę, że niewątpliwie najważniejszym wydarzeniem w tym 

okresie między sesyjnym były wybory parlamentarne, które odbyły się 15 

października. Później poproszę, po krótkich moich słowach, odnośnie tego zakresu 

Panią Sekretarz Panią Agnieszkę Marchlewicz, Koordynatora tych wyborów, aby też 

z jej punktu widzenia jak ona ocenia, zwłaszcza w zakresie zabezpieczenia 

logistycznego tych wyborów, jak ona ocenia ten przebieg. No dzisiaj w pierwszej 

kolejności oczywiście muszę podziękować Pani Sekretarz, Koordynatorowi, 

współpracownikom zarówno z Urzędu Gminy, jak i naszych jednostek 

organizacyjnych za zabezpieczenie, myślę, że dosyć sprawnego przebiegu tych 

wyborów. A po drugie, no chciałbym też również podziękować naszym wyborcom, że 

dosyć gremialnie uczestniczyli w tych wyborach. Z drugiej strony, to też 

niespodzianka. Powiem Wam, że moja małżonka, jak Państwo wiecie zdobyła 

mandat poselski. O godzinie 1300 dzisiaj jest odbiór tych powołań. Nie ma 

wątpliwości, że to dosyć komplikuje nasze życie osobiste, rodzinne. Jak to wszystko 

połączyć i dotrwać do końca kadencji samorządowej, czyli do kwietnia, jak dobrze 

pójdzie, bo to też jeszcze nigdy nic nie wiadomo.  
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Ale wracając już do rzeczywistości tej dalszej tutaj bieżącej. W prawdzie miałem 

urlop przez pierwsze dwa tygodnie, ale w kilku takich istotnych fajnych wydarzeniach 

braliśmy udział. Po pierwsze 16 października była piękna uroczystość obchodów 20-

lecia nadania Szkole Podstawowej w Wielkim Komorsku imienia Jana Pawła II. Ja 

zawsze jestem pod wrażeniem tych imprez, uroczystości, które odbywają się 

w szkołach naszych. A jeśli chodzi o Wielki Komorsk, to szczególnie pod kątem 

pięknego wystroju, Patrzę na Panią Mirkę Danielewicz i też jej zasługi w zakresie 

pięknego zawsze wystroju tych uroczystości.  

Później 18 października, no nie spodziewałem się, że taka fantastyczna będzie 

uroczystość pasowania pierwszoklasistów w Szkole Podstawowej w Warlubiu. No 

super impreza. Aż się serce raduje, patrząc na tych naszych pierwszaków. Szkoda, 

że ich jest tak mało, coraz mniej. No, ale cieszmy się z tych, którzy są. 

21 października wspólnie z Panią Przewodniczącą, nawet nie wiedziałem muszę się 

szczerze przyznać, że jest coś takiego jak Międzynarodowy Dzień Kobiet Wiejskich. 

No fantastyczna impreza. Myślę, że te Panie, które wzięły udział w tych obchodach, 

w tym dniu nie żałują, że przyszły.  

Następnie przenieśliśmy się do kościółka w Płochocinie, był godny jubileusz 25-lecia 

życia w trzeźwości jednego z naszych mieszkańców. Powiem szczerze przeżywało 

się to, przeżywało. Ja w mojej rodzinie też miałem taki problem i też ten ktoś 

wyszedł. Z dnia na dzień, wyszedł właśnie z tego alkoholizmu. Tak że łezka chyba 

dwa razy w czasie tej uroczystości to trochę popłynęła. Tak że za to serdecznie 

dziękuję.  

Teraz proszę Państwa warto powiedzieć o tych naszych inwestycjach, bo one 

zawsze wzbudzają najwięcej emocji. Pewnie też będą zapytania, więc proszę 

bardzo. W ostatnim czasie pozyskaliśmy kolejne pieniążki z różnych źródeł 

z Polskiego Ładu, potem z  Programu Inwestycji strategicznych. Między innymi 

zaryzykowaliśmy, otrzymaliśmy dofinansowanie do trzech planowanych 

przez nas inwestycji, a więc zagospodarowania centrum Wielkiego Komorska, teren 

rekreacyjno-sportowy w Bzowie i jeszcze dokładamy ten teren rekreacyjno-sportowy 

w Bąkowie, na tym boisku. To teraz jest pytanie, czy starczy 1 200 000,00 zł na te 

trzy zadania razem wzięte? Nie możemy ich rozdzielać. Może starczy, a jak 

zabraknie, to już nie tak dużo. Tak że mam nadzieję, że sobie z tym poradzimy.  

Ponadto dostaliśmy również środki, o co zabiegaliśmy, cieszymy się z tego, na 

poprawę termoregulacji naszej szkoły podstawowej, czyli praktycznie po 40 latach na 

całość tego ogrzewania, które jest, łącznie z piecem. I chcielibyśmy, jeśli wszystko 

się uda i znajdą się również wykonawcy, którzy no będą się wstrzeliwać w nasze 

możliwości finansowe, żeby przymierzyć się z tą pracą na wakacje w przyszłym roku. 

No bo wiadomo, że w ciągu roku szkolnego takiego remontu robić nie będziemy. 

Dostaliśmy też, z tym że czekamy na podpisanie umowy. To nas trochę niepokoi, że 

to tak się przedłuża, ale z PFRON środki na podjazd dla osób niepełnosprawnych 

w naszej szkole. Jest też taki wniosek składany, żeby robić windę, bo na windę nas 

w tej chwili nie stać. Natomiast ten podjazd myślę, że w dużym stopniu też ułatwi 

poruszanie się z wózkiem inwalidzkim dla naszych uczniów, którzy nie do końca są 

ruchowo w pełni sprawni. 
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Dostaliśmy również środki na przebudowę drogi, a właściwie ul. Wybudowanie 

Nowskie. Zobaczymy jak to wyjdzie, jak będziemy przygotowywać przetargi, bo 

przypomnę, że mamy cały czas problem i dzisiaj Państwo też musicie, tak sądzę 

pozytywną decyzję podjąć, co do Bzowa. Dlatego, że już nie dużo nam brakuje, 

musieliśmy kilka razy unieważniać przetargi i wychodzi na to, że jesteśmy dogadani 

z jednym z wykonawców. To jest firma ze Świecia. Już nie dużo nam potrzeba 

w stosunku do naszych zabezpieczeń finansowych chyba ok. 40 000,00 zł, jeśli 

dobrze pamiętam. Zresztą jeśli będą pytania, to Pani Skarbnik odpowie. I jeśli 

wszystko pójdzie dobrze to firma zostanie wyłoniona, będzie umowa podpisana. 

Przedszkole. Wczoraj odbyła się rada budowy. Powiem tak, bardzo konstruktywna 

i taka już bez zmiłuj się, bo jak wiecie została dokonana zmiana inspektora nadzoru, 

jest nowy inspektor nadzoru i nie ma zmiłuj się. Oni wiedzą. Lekko nie będzie. My też 

będziemy mieli problemy, zresztą od początku mamy. Ale budowa się posuwa. 

Chcemy zdjąć fotowoltaikę z dachu i przenieść na ziemię. Miejsce jest. Kilka 

argumentów przemawia za tym zdjęciem, jeśli będzie potrzeba dokładniejszego 

wyjaśnienia, to potem mogę powiedzieć. Wykonawca ma się nad tym zastanowić, ma 

to przeanalizować. Ja osobiście opowiadam się za zdjęciem fotowoltaiki z dachu. 

Dlaczego? Po prostu ten dach zeszpecimy. Mało tego, są pewne obawy, ponieważ 

również urządzenia klimatyzacyjne muszą być umieszczone w tamtej części 

dachowej, czy to wszystko ten dach po zmianie konstrukcji wytrzyma? Wykonawca 

twierdzi, że tak. Obliczenia wszystkie wskazują, że tak, ale ja wolę dmuchać na 

zimne. Ponadto jest jeszcze też taki argument, że najgorzej, zawsze się może 

zdarzyć jakaś tam awaria, coś tam naprawić, no i skakać pod tym dachu, to po 

pierwsze nie ma możliwości, a na ziemi jest łatwiejsze podejście. Trzeba to 

wyczyścić również przynajmniej raz, dwa razy w roku, te panele. Tak że osobiście 

jestem za tym, ale decyzja należy do wykonawcy, czy chce w tym kierunku pójść. 

Muszą być nieco zmienione i poprawione projekty związane, nazwijmy to sanitarne, 

głównie one dotyczą obiektów kuchennych. Wszyscy uznali, że trzeba doprecyzować 

kilka rzeczy, ale jest to do zrobienia. Czyli na dzisiaj wykonawca nie sygnalizuje mi, 

że termin, na który ja się po raz kolejny zgodziłem - 15 marca przyszłego roku do 

odbioru obiektu, nie wyposażenia, obiektu, jest zagrożony. Jak Państwo wiecie po 

odbiorze obiektu pałeczka przechodzi ze mnie na Panią Sekretarz, bo ona 

odpowiada za wyposażanie wnętrz. Za tą aranżację całą. To wszystko już też chyba 

dogadane w tej kwestii co i gdzie ma być, a więc wszystko na to wskazuje, że 

1 września z rozpoczęciem nowego roku szkolnego dzieciaczki poszłyby do nowego 

przedszkola. Są zdania podzielone co do struktury prawnej, tak bym powiedział. Czy 

ma być to samodzielna jednostka oddzielona od szkoły, czy to ma być oddział 

przedszkolny? Ja cały czas tu opowiadałem się, nie ukrywam tego, za samodzielną 

jednostką, ale są też głosy również ze środowiska naszego szkolnego i moich 

najbliższych współpracowników, że może warto przynajmniej na początek zostawić 

to jako oddział przedszkolny. Czyli dzieci by przeszły do innego obiektu, bo koszty 

tak zwane ogólne się zmniejszą, również pracownicy gospodarczy, którzy pracują 

w szkole, będą mogli pomagać tu w przedszkolu. No są też argumenty za tym 

przemawiające. Natomiast będziemy musieli kiedyś jeszcze usiąść wspólnie razem 
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i podjąć ostateczną decyzję. Bo to od Państwa zależy, bo gdybyśmy się zdecydowali 

na samodzielną jednostkę, to w pierwszym kwartale przyszłego roku musielibyśmy 

rozpocząć tą procedurę powoływania nowej jednostki, czyli tego przedszkola. Proszę 

Państwa tyle z mojej strony. 

Pani Sekretarz Gminy: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Wszyscy wiemy, że 

w dniu 15 października odbyły się wybory, ale zanim one się odbędą, to jest 

potrzebny bardzo duży nakład pracy ze strony również Koordynatora Wyborczego, 

jak i wszystkich osób zaangażowanych. Pan Wójt już co prawda dziękował, ale ja 

bym chciała jeszcze raz podziękować osobom wszystkim zaangażowanym w tą akcję 

wyborczą. Chciałabym podziękować Obwodowym Komisji Wyborczym za tak 

sprawne liczenie, ponieważ byliśmy 8 gminą. Ja z Warlubia wyjeżdżałam o godzinie 

600. Byliśmy 8 gminną bez żadnych błędów, bez żadnych problemów. Zostałam 

obsłużona i odesłana do domu. Dziękuję również radnym, dziękuję sołtysom, 

dziękuję pracownikom urzędu. Wszystkim, którzy byli zaangażowani w organizację 

lokali wyborczych. Ponieważ no ten lokal trzeba zorganizować, trzeba przygotować 

wszystkie świetlice nasze wiejskie i tutaj mogłam liczyć naprawdę na Państwa 

wsparcie. Tym bardziej, że powstały u nas dwa nowe lokale wyborcze. Z tego co 

wiem, więc z informacji, które przekazano mi od Komisji wyborczych od 

Przewodniczących Komisji, od Zastępców, że mieszkańcy byli bardzo z tego powodu 

zadowoleni. Cieszyli się, że w tym miejscu, że po tylu latach doczekali się 

głosowania. Proszę Państwa również samo głosowanie przebiegało bez większych 

incydentów. Co prawda były to ciężkie wybory, ponieważ no trzy karty do głosowania, 

ale mówię, Komisje poradziły sobie z tym bez problemu. 

Bardzo proszę mieszkańców przed kolejnymi wyborami, żeby naprawdę i przekazali 

też mieszkańcom za pośrednictwem Sołtysów czy Państwa Radnych, żeby przed 

kolejnymi wyborami posprawdzać, czy są mieszkańcy ujęci w spisie wyborców, 

ponieważ to był problem myślę, że nie tylko naszej gminy, ale wszystkich gmin. 

Ponieważ ta frekwencja była jaka była i te 30% około mieszkańców, którzy poszli do 

wyborów od kilku lat dopiero pierwszy raz, no i okazało się, że niektórzy nie są ujęci 

w spisach wyborców i nie mogli zagłosować. Myśleli, że jak mieszkają np. 10 lat, to 

są zameldowani. Nie. Jeżeli nie mają meldunku stałego, to nie są ujęci w spisie 

wyborców i taka ogromna prośba, żeby posprawdzać, czy aby na pewno każdy jest 

tu ujęty w danym spisie wyborców. Ogólnie frekwencja na terenie Gminy w Warlubiu 

wyniosła 62,59%. Najwyższą frekwencję odnotowaliśmy w Kruszach, było to 70,22%. 

Najniższa była w Obwodowej Komisji Wyborczej w Bąkowie 56%. Wyniki głosowania 

kształtowały się następująco. Wyniki do Sejmu - głosów ważnych oddano 2977, przy 

4756 osobach uprawnionych. Najwyższy wynik uzyskał Komitet Wyborczy Prawo 

i Sprawiedliwość 40%. Drugie miejsce Komitet Wyborczy Koalicja Obywatelska 

23%.Trzecie miejsce Komitet Wyborczy Trzecia Droga. Kolejne to są wszystkie 

poniżej 10%. Najwyższy wynik do Sejmu uzyskała, bardzo mi miło z tego powodu, 

Pani Agnieszka Kłopotek z Trzeciej Drogi z łączną liczbą 251 głosów. W wynikach do 

Senatu ważnych głosów oddano 2970, przy 4756 uprawnionych. 

Najwyższy wynik uzyskał Komitet Wyborczy Prawo i Sprawiedliwość Pan Kępiński 
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Radosław z łączną liczbą 1181 głosów. Jeśli chodzi o referendum, no to mieszkańcy 

udzielili w 96% odpowiedzi na cztery pytania „nie". Dziękuję bardzo.  

W czasie przedstawiania informacji j/w na salę obrad wszedł Radny Pan Tomasz 

Michalak. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Jaka była frekwencja jeśli chodzi o referendum? 

Pani Sekretarz Gminy: Jeśli chodzi o frekwencję na referendum, to nie była liczona 

osobno. Komisje nie liczyły osobno frekwencji na referendum. Liczyliśmy ile kart 

zostało wyjętych. Kart ważnych było 1839, na 4690 uprawnionych.  

Radny Pan Tomasz Michalak: No to prawie połowa, patrząc po frekwencji do Sejmu 

i Senatu. 

Pani Sekretarz Gminy: Dokładnie prawie połowa i z tego większość była na ”nie”. 

Frekwencję podawaliśmy tylko od wyborów do Sejmu i Senatu. Nie podawaliśmy 

ilości osób, które nie pobrały kart, a takich osób też było dosyć dużo. 

Radny Pan Tomasz Michalak: I ja chciałem teraz do Pana Wójta, bo wspomniał Pan 

tutaj o zmianie miejsca postanowienia tych ogniw fotowoltaicznych. Myśmy na 

Komisji Działalności Gospodarczej jak gdyby dotykali tej materii, natomiast 

interesowało nas od strony właśnie technicznej. Ponieważ z tego co się 

dowiedzieliśmy, to to ma być postawione za boiskiem asfaltowym, tak? Na tej tamtej 

części. Nasze pytania, nasze wątpliwości związane są z odległością, która będzie 

od tego miejsca do miejsca docelowego, czyli do miejsca inwestycji przedszkola ze 

żłobkiem, bo będzie to jednak dosyć spora odległość. To pierwsza sprawa. Druga 

sprawa dotyczy bezpieczeństwa, bo nie da się ukryć, że zdjęcie tego z dachu 

i postawienie na ziemi w tak dość uczęszczanym miejscu, jakim jest ta okolica, 

związana nie tylko z edukacyjną częścią, ale również i sportową. To będzie narażona 

na ewentualne jakieś kwestie nie wiem no, ktoś będzie być może zainteresowany, co 

tam w środku jest i będzie chciał się tam niechcący dostać. W związku z tym no 

monitorowanie, czy obłożenie tego terenu, zabezpieczenie, no będzie dosyć wrażliwą 

i poważną kwestią. Trzecia kwestia to jest kwestia tego nasłonecznienia i odbioru, bo 

wiemy, że z tym związana jest skuteczność tych ogniw fotowoltaicznych. 

Zastanawialiśmy się i też żeśmy wstępnie, przynajmniej z ust z mojej osoby to padło, 

czy nie należałoby się zastanowić nad wykorzystaniem przestrzeni dachowej całego 

obiektu szkoły, który no nie jest mały, a który mógłby służyć do ewentualnego 

postanowienia tych paneli. Ostatnie pytanie, jak wielka jest ta instalacja? W sensie ile 

ona ma tych kilowatów tam pomieścić? Dlatego, że od tego będzie też uzależniona 

powierzchnia ewentualnie docelowa, która miałaby zostać wykorzystana. 

Pan Wójt Gminy: Zwolennikiem takiego rozwiązania jest również, no i tym się też 

tutaj posługuję i posiłkuje, nowy inspektor nadzoru budowlanego. Nie ma obawy 

bezpieczeństwa w odległości. To po prostu jest kilkadziesiąt metrów od przedszkola. 

Natomiast ten obiekt jakby tam powstał, to on będzie oczywiście po pierwsze 

ogrodzony i to siatką wysoką, to nie będzie niski płotek, żeby można go było 

przeskoczyć i po drugie będzie monitorowany. Zresztą już na ten plac zabaw jest, 

będzie dodatkowy monitoring również w lato, gdyby czasami komuś przyszło no coś 
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do głowy. Natomiast rozmawialiśmy o tych przerzutach. Nie wiem, absolutnie 

z dachu na dach, to jest bez sensu, to lepiej zostać tam, gdzie to jest, bo nie ma 

sensu przechodzić na drugi dach i jeszcze dalej. Tak że większość argumentów 

przemawia, żeby tak zrobić. Natomiast jaka będzie ostatecznie wola po stronie 

wykonawcy, tego jeszcze dzisiaj nie wiem, bo oni to chcą rozważyć wszystko. Jeśli 

chodzi o moc, to jest 105 kW. Jest inny problem, który się pojawił zupełnie 

niespodziewany. Mianowicie ostatecznie zaprojektowana moc energetyczna to jest 

na 162 kW. No i teraz problem polega na tym, że ENEA kto wie, czy nie będzie 

musiała dokonać albo modernizacji, albo wybudowania nowej stacji. Ja się na tym 

nie znam do końca, ale obecne urządzenia, te, które funkcjonują mogą nie 

wystarczać. My będziemy to śledzić oczywiście. Bo to też pojawił się  nowy problem, 

będziemy to analizować, bo ENEA mówi, że oni mogą dostarczyć jakby prąd w 2025 

roku. Przypuszczam, że to jest pomyłka. Tam chodzi o 2024 prawda, a nie 2025, ale 

jest kwestia do wyjaśnienia. Tak że większość argumentów przemawia, żeby jednak 

zejść z tego dachu. Ja powiem moje własne zdanie. Ja nie jestem zwolennikiem, 

mimo że w domu też mam panele założone. Nie dużo, bo 15 kW. Ja nie jestem 

zwolennikiem tej fotowoltaiki. Generalnie rzecz biorąc, bo już dzisiaj psioczą 

prosumenci, że po prostu energetyka ich robi w konia, jeśli chodzi o wzajemne 

rozliczenie, ale zobaczymy. Po drugie takie urządzenia po kilkunastu latach nadają 

się do wymiany. No i kto to będzie utylizował i gdzie? Przypomnimy sobie, że nawet 

eternit mamy do 2030 r. mieć wymieniony, to jest nierealne w naszej rzeczywistości 

krajowej i prawdopodobnie te terminy będą przesuwane, ale to jest taka moda na tą 

fotowoltaikę. Niech tak będzie. Jaka będzie ostateczna decyzja, to dużo zależy od 

wykonawcy. Ja osobiście jestem zwolennikiem żeby zejść z dachu na ziemię. 

Radna Pani Wanda Wolan: Fotowoltaika jeszcze wymusza właściwe godziny 

użytkowania urządzeń elektrycznych. To nie jest tak, że można sobie w każdej chwili 

włączyć zmywarkę, tą pralkę i jakieś tam inne urządzenia. Niestety żeby rzeczywiście 

dobrze z tego korzystać, to wymaga bardzo rygorystycznego przestrzegania tych 

zasad i właściwego użytkowania. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Mam zupełnie odmienne od Państwa zdanie. To 

wszystko zależy od tego, jakie umowy są podpisane i jakie są umowy respektowane. 

Biorę udział w pierwszym rozdaniu środków na fotowoltaikę i pompy ciepła. My jako 

prosumenci zostaliśmy potraktowani zupełnie inaczej. System rozliczenia jest 80/20 

i wtedy kiedy ten system będzie istniał i będzie funkcjonował taki system, a nie 

system taki, że to prosument, który produkuje prąd i oddaje, bo przepraszam za 

kolokwializm, za może niezręczne stwierdzenie "psi grosz", a potem musi zapłacić 

lwią cześć. To to nie jest partnerstwo i to nie jest układ między stronami. To jest dla 

mnie jawne oszustwo to, co się teraz dzieje. Ja się wcale nie dziwię, że ludzie są 

rozgoryczeni, bo to ma wpływ na to, tak jak powiedziała Pani tutaj Radna Wanda, 

że to wymaga wtedy pilnowania zużycia prądu i tak dalej. Natomiast to myślę, że 

naszemu krajowi zostawmy to, nowemu rządowi. Zobaczymy jak to rozwiążą, bo 

myślę, że to jest kwestia rozwiązań na poziomie rządu i wówczas możemy coś 

dopiero mądrego na ten temat powiedzieć. Ja natomiast cały czas nad tym dachem 

bym się zastanawiał, czy to jest kwestia tylko technicznego rozwiązania. Ponieważ 
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proszę Państwa 105 kW przy założeniu, że dzisiaj mamy 500 to możemy łatwo 

sobie policzyć, ile to miejsca będzie chciało nam zająć. Jeżeli to będzie za asfaltem, 

to tylko asfalt sam i to już jest 50 m, plus nie wiem, gdzie jest miejsce przyłącza, ale 

podejrzewam, że gdzieś około 70 m kanału technologicznego trzeba będzie 

wykopać, zabezpieczyć, aby ten prąd mógł tam sobie do tych urządzeń swobodnie 

popłynąć. Kwestia trzecia, kwestia zacienienia, czyli posadowienie go poniżej 

budynków i tak dalej będzie sprawiała, że świetlność, którą powinien uzyskać 

i skuteczność będzie mniejsza. I ostatnia kwestia, o której Pan Wójt wspomniał, 

aczkolwiek tak jak powiedziałem, nie wszyscy muszą się z Państwem zgadzać. 

Po 20 latach użytkowania w Stanach Zjednoczonych zmierzono skuteczność, 

i wynosiła 85%. Dlatego myślę, że obawy na razie, jeśli chodzi o skuteczność paneli 

są chłonne. Natomiast jak je będziemy potem utylizować, owszem tu jest problem, 

który podzielam i jestem zmartwiony. Jeżeli ktoś będzie chciał zdjąć, to też nie wiem 

na dzisiejszą chwilę, kto ma je odebrać, co ma z nimi zrobić i jak je ewentualnie 

przerobić, czy wykorzystać? Od tego nie uciekniemy.  

Pan Wójt Gminy: Tylko może jedna uwaga, tak? Jak już tak wymieniamy się 

argumentami. Proszę zauważyć, to miejsce jest absolutne odsłonięte. Ono nie jest 

niczym zacienione. Te budynki szkolne nie zacieniają tego miejsca. Zresztą możemy 

tam pójść, zobaczyć. Ale tak jak mówię zdecydowana większość tych fachowców 

łącznie z inspektorem nadzoru jest za zdjęciem z dachu i przeniesieniem. No 

i twierdzą, że ten teren wystarczy. Nie trzeba wchodzić dalej. A przy okazji swoją 

drogą i tak musimy wyjść poza działkę z pompami. Nie zmieścimy tych 23 pomp na 

tej działce i właśnie wskazałem ten teren między płotem, ogrodzeniem stadionu 

a asfaltem. Tam jest takie kilka metrów. W każdym bądź razie musimy wyjść... 

Radny Pan Tomasz Michalak: Może tam być kanalizacja deszczowa, ta która łączy 

ul. Szkolną i przechodzi pod drogą 214 i do strugi się włącza i nie wiem, czy to nie 

zostało czasami zakopane. 

Pan Wójt Gminy: Dziękuję za tę uwagę. Natomiast powiedzmy sobie szczerze, to nie 

jest żadna tragedia, dlatego że to jest wykop, zasypany i nie ma tematu. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Być może ona przebiega po stronie stadionu, ale być 

może również… 

Pan Wójt Gminy: No nic na zewnątrz nie będzie wystawać, żeby ktoś nie myślał, że 

teraz będzie coś na zewnątrz wystawać. To wszystko będzie wkopane w ziemię do 

100 m, maksymalnie do 100 m, bo nie możemy przekroczyć 100 m i potem to będzie 

zasypane, będzie oczywiście połączone już oddzielnie, sam budynek. Generalnie 

rzecz biorąc nastawienie jest tego typu, że pompy ciepła mają nam dać ogrzewanie 

właściwie non stop. To znaczy w takim sensie, że nie trzeba obiektu przedszkola 

dogrzewać w normalnych temperaturach. Dopiero po to jest planowany też piec na 

pelet, że w razie na przykład zejścia temperatur nie wiem -10, -15, to trzeba palić 

peletem. Tam jest to zaplanowane. A tak te pompy mają dać ciepło. To ja ćwiczę 

w tej chwili w domu np. pompę, no powiem 20 może 22 stopnie ustawiłem. Jestem 

cały szczęśliwy, że nie muszę ekogroszkiem palić. Czysto, nie ma problemu 

żadnego. A i patrzę też jak na prąd, nie jest tak źle jeszcze. Dobrze, że jeszcze nie 

ma mrozu. 
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Rany Pan Dariusz Chodkowski: Jak już rozmawiamy o źródłach ciepła, Panie Wójcie, 

to dlaczego pelet, a nie gaz? Czy nie byłoby to lepszym rozwiązaniem? 

Pan Wójt Gminy: Nie pamiętam dlaczego. Tak wybrano, tak zaakceptowano. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Czy nie można by zrobić zmiany? 

Pan Wójt Gminy: Teraz już nie, to już jest za późno. Chyba że chcemy pilnować 

terminu oddania do użytku. A gaz może kiedyś. Zawsze będzie można być może 

przejść. Ale na tym etapie była mowa o pelecie. To już jest za późno, żeby to 

zmieniać. To już za daleko poszło. Tak na marginesie... No bo o tym gazie, teraz 

zauważcie, bo Państwo żeście też pewnie oglądali na razie wizualnie ten projekt tego 

budynku komunalnego, co miałby w przyszłości powstać. On nie jest podłączony do 

gazu. I to jest do dyskusji. To jest do dyskusji. Dlatego mi się o gazie przypomniało. 

To jest jeszcze nierozstrzygnięte, ale... 

Radny Pan Tomasz Michalak: Dlaczego tak przepraszam, jeżeli o tym gazie. 

Pamiętamy o tym, bo jak gdyby z naturalnego punktu widzenia mamy ten gaz jakby 

w sieci, to pierwsza sprawa. Druga sprawa przy pelecie musimy jednak zatrudnić 

kogoś, kto będzie tego pilnował. Tam się ma prawo coś zawiesić. Trzecie to jest 

kupno i magazynowanie tego peletu. Tylko wiecie Państwo rok temu, kiedy 

obudziliśmy się, pewnego dnia się okazało, że podrożało o 300%. Zaraz się okazuje, 

że na giełdzie, nie wiem gdzieś tam w Brukseli czy w Amsterdamie, gdzie oni tam tą 

giełdę mają nie pamiętam. Ale okazuje się, że my płacimy więcej niż tam się 

sprzedaje ten gaz, nie? Z tym gazem, to chyba się zrobi jednak jakiś porządek, tym 

bardziej, że jednak Polska w kierunku tej dywersyfikacji pójdzie. Jest tego gazu coraz 

więcej, tak? Mamy już teraz Norwegię, mamy Katar, mamy Stany Zjednoczone, 

mamy terminal LNG w Świnoujściu. Nie podejrzewam, że ktoś to zamknie tylko 

dlatego, że wybudował to ktoś inny. Mam nadzieję, że będą na tyle mądrzy ludzie, że 

jeszcze rozbudują, bo przychodzą nie po to, żeby wypełnić jakieś funkcje, tylko żeby 

służyć ludziom. I to jest moje zdanie i uważam, że też tak powinno być, a po czterech 

latach się okaże. To jest tylko moje zdanie. 

Ad 5 

Rada Gminy rozpatrzyła i głosowała, kolejno według porządku obrad, nad projektami 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2023 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LV/422/2023 w sprawie 
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wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2023 rok została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LV/423/2023 zmieniająca 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-

2033 została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego programu 

współpracy Gminy Warlubie z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok”. 

Pani Sekretarz Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LV/424/2023 w sprawie 

przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy Warlubie z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na 2024 rok” została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu. Raport z 

głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 

nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli, którzy nie są obowiązani 

do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

gminy. 

Pani Wójt Gminy i Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał 

Pastusiak przedstawili projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LV/425/2023 w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli, którzy 

nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na rzecz gminy  została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu. Raport z 

głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki takiej opłaty. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak przedstawił 

projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady 

poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie 

podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LV/426/2023 w sprawie wyboru 

metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki 

takiej opłaty została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. Raport 

z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik 

o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak przedstawił 

projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady 

poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję na ten temat.  

Radny Pan Tomasz Michalak: Panie Wójcie, myśmy na Komisji Działalności 

Gospodarczej podjęli tutaj próbę rozmowy, jakiegoś rozwiązania, jeśli chodzi 

o cmentarze. Każdy z nas ma tam swoich najbliższych, bliższych, dalszych. Miejsce, 

które wszyscy wiemy jak wygląda itd. Na dzień dzisiejszy, to najczęściej jest jeden 

bądź dwa śmietniki, do którego wrzucane jest wszystko. Tak naprawdę uczymy 
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dzieci segregacji, mieszkańcy uczą się segregacji. Natomiast później przychodzą 

na cmentarz i ostentacyjnie i bez zastanowienia może, może dlatego, że nie mają, 

gdzie, jak tego segregować, wrzucają wszystko do jednego pojemnika. Może warto 

pomyśleć o tym, żeby wystawić tam chociaż dwa pojemniki. Jeden myślałem, który 

byłby do plastiku, a drugi o takich naturalnych do odbierania naturalnych rzeczy typu 

powiedzmy resztki kwiatów naturalnych plus ziemia. Można to wywozić później na 

kompostownik. Nawet tym samym no jakby, no nauczyć ludzi, że wszystko co robimy 

niezależnie od tego, czy to jest w domu, czy to jest cmentarz, czy to jest ulica. 

Jednak wymaga jakby tutaj naszej uwagi i determinacji, abyśmy to mogli lepiej 

zagospodarować, jak się tylko da. Takie po prostu zaczęliśmy rozważania, jak to 

w praktyce rozwiązać, czy to poprzez proboszczów, czy też przygotować jakieś 

konkretne miejsca, bo też koło tych śmietników czasami widzimy taką niedbałość. Ja 

wiem, że tu kolega nam mówi, że to na telefon i tak dalej, a najczęściej to jest tak 

umówione z Panami, którzy wywożą, że przejeżdżają tamtędy i jak widzą, że jest coś 

do zabrania to po prostu zabierają. Chodzi też o to, żeby to było no jakoś tak 

optymalnie ekonomicznie uzasadnione, żeby sobie ci wszyscy ludzie, którzy mają 

tam kogoś na cmentarzu nie myśleli, że to się dzieje, więc można sobie robić co się 

chce i do widzenia, tak? No tak nie jest, bo to jednak wszystko kosztuje. Ja wiem, że 

niektóre parafie, duże parafie, tam, gdzie jest ten ta rejestracja tych pochówków 

komunalnych jest taka bardziej systematyzowana. To już dzisiaj nakładają względne 

opłaty za te śmieci i za wodę, którą się używa. No woda jest tam na tym cmentarzu 

i również za odpady. Bo napisanie, że każdy kto przynosi to zabiera je ze sobą raczej 

tak średnio będzie docierało do ludzi. Ale dostawienie tam śmietników daje jakąś 

nadzieję, że w najbliższej przyszłości, no zaczną ludzie troszeczkę inaczej tak 

postrzegać. I myślę, że wspólnie z księżmi jako administratorami parafii należy tak 

ustalić, żeby  przekazali też ludziom, że ten podział taki nastąpi, to to może ta 

skuteczność byłaby lepsza. 

Radny Pan Tomasz Piątkowski: Jeśli chodzi o znicze, to z tego co mi jest wiadomo, 

to nieważne, czy to jest szklany, czy plastikowy, ponieważ jest zabrudzony resztkami 

wosku i oparami z tych spalin w tych zniczach i tak trafiają one do odpadów 

zmieszanych. Tak że nie podlega to segregacji. 

Pan Wójt Gminy: Znaczy ja mam groby w Osiu. Tam rzeczywiście są pojemniki 

odrębne na szkło, na te odpady zmieszane, ale teraz to Pan Radny Piątkowski trochę 

mnie zastrzelił. Ja rozumiem tak, że Państwo Radni jesteście skłonni podtrzymać tą 

naszą ubiegłoroczną decyzję, że parafia płaci za jednorazowy wywóz, za resztę my 

płacimy. Teraz właśnie jest kwestia tego segregowania. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Ale większość szklanych zniczy jest wyposażona 

w plastikowy wkład, to szkło się nie zabrudzi woskiem, nie? 

Pan Wójt Gminy: Daleki jestem od tego, żeby powiedzieć że nie, że może warto 

rozmawiać na ten temat. Natomiast muszę Państwu powiedzieć, to co jest niestety 

naszą zmorą, ale też naszym wspólnym obowiązkiem: edukacja, edukacja, edukacja. 

Zobaczcie co się dzieje przy pojemnikach na odzież na przeciwko naszego ośrodka 

zdrowia. Wywieźliśmy śmieci po interwencjach. No i zobaczcie znowu są. No ludzie 

tam traktują to jako śmietnisko. Ja nie wiem, czy nie trzeba stamtąd tych pojemników 
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zabrać. 

Radna Pani Wanda Wolan: A propos tych cmentarzy. Mnie się wydaje, że ja już ten 

temat poruszałam kiedyś właśnie segregacji na cmentarzach. I wiele cmentarzy 

w dużych miastach ma segregację. Od dawna stoją tam takie specjalne pojemniki 

siatkowe nawet, prawda? Siatkowe takie pojemniki na te znicze, nie? Osobne są 

pojemniki właśnie na te odpady zielone, więc można to zrobić. No, ale trzeba by 

porozmawiać z tymi, którzy to zrobili już. Jak to zrobić, jakie są koszty tego itd. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LV/427/2023 w sprawie stawki opłaty 

za pojemnik o określonej pojemności dla nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu. Raport z 

głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak przedstawił 

projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady 

poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie 

podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LV/428/2023 w sprawie ustalenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumień z Gminą Nowe oraz Gminą Dragacz w zakresie powierzenia 

Gminie Nowe organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Pani Przewodnicząca Rady, Pan Wójt Gminy i Kierownik SAPO Pan Tomasz 

Wiśniewski przedstawili projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. 
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Radny Pan Tomasz Michalak: Mam takie pytanie dotyczące bardziej kwestii 

technicznej, ponieważ to porozumienie jest to jedno, to wiemy, że te autobusy 

dojeżdżają. A kto odpowiada za ewentualne rozkłady jazdy? I czy one są i czy są 

dostępne? No bo w wyniku porozumienia, potem jak gdyby realizuje to porozumienie, 

czyli Gmina Nowe, tak na dobrą sprawę, tak? Powiem szczerze nie jeżdżę to nie 

wiem, dlatego pytam, czy one w ogóle na tych przystankach tam, gdzie są 

wyznaczone się znajdują? I ewentualnie, jeśli się tam nie znajdują na tych tablicach, 

to gdzie ewentualnie należałoby ich szukać? Bądź też, czy można by było gdzieś je 

zamieścić na stronie i na przykład, żeby na naszej stronie internetowej w Warlubiu 

gdzieś były. Jest to tylko po prostu na potwierdzenie. No być może są osoby, które 

słuchają dzisiejszej naszej sesji i jest to taka informacja powiedzmy, no tak z racji 

konieczności, czy możliwości korzystania. 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski: Rozkłady jazdy są i znajdują się na 

stronie internetowej Gminy, również na stronie internetowej SAPO w zakresie linii 

obsługiwanych dla dowodu dzieci do szkół. Za ustalenie rozkładów jazdy odpowiadał 

organizator, czyli Gmina Nowe. 

Pan Wójt Gminy: To chciałem dodać, że to jest po uzgodnieniu stawek, nie? 

Natomiast co jest niestety kolejną taką słabością jako społeczeństwa, jak długo 

ostanie się rozkład jazdy na tablicy? No nie wiem. 

Radna Pani Wanda Wolan: Dlatego może na tych tablicach sołeckich należy 

zamieścić te informacje. Starsi ludzie często nie mają internetu, a na tablice zawsze 

spojrzą.   

Pan Wójt Gminy: Znaczy dobrze. W najbliższym czasie przy pomocy naszego 

Zakładu Usług Komunalnych zafoliowane rozkłady jazdy, przyczepimy na tablicach 

sołeckich. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LV/429/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumień z Gminą Nowe oraz Gminą Dragacz w zakresie 

powierzenia Gminie Nowe organizacji publicznego transportu zbiorowego została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 10 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad 6 

Kierownik Referatu Inwestycji Pan Artur Śpica przedstawił Analizę stanu realizacji 

inwestycji i pozyskiwania środków pomocowych w ramach programów unijnych 

i innych. 
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Pan Wójt Gminy: To co w tej chwili powiem proszę Państwa, ale myślę, że wszyscy 

jesteście tego świadomi, trąca dużą polityką. Jak Państwo wiecie kilkaset miliardów 

złotych zostało ulokowane poza Budżetem Państwa. Cały Polski Ład i inne 

inwestycje strategiczne tak dalej i poprzez Bank Gospodarstwa Krajowego 

realizowane są poza kontrolą Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej. Jeżeli nastąpi zmiana 

rządu, to na pewno będzie próba z powrotem dostania tego wszystkiego pod kontrolę 

Sejmu. Do tej pory trzeba obiektywnie powiedzieć, wszystkie zobowiązania, które na 

siebie rząd brał, były zrealizowane. Nie można temu zaprzeczyć. Bo procedura jest 

taka: wniosek, rozpatrzenie wniosku, przyjęcie wniosku i pytamy, czy znajdzie się taki 

wniosek danej inwestycji na liście zasadniczej, podstawowej czy na liście 

rezerwowej. Następnie przez Bank Gospodarstwa Krajowego promesa wstępna 

i później promesa ostateczna. Jeszcze raz podkreślam, do tej pory nie mieliśmy 

z tym problemu. Wszystko zgodnie z tymi założeniami było realizowane. Nie 

chciałbym, żeby czasami nie przyszło nikomu do głowy w ramach nawet tego 

dyscyplinowania i uporządkowania powiedzieć, a teraz mają nastąpić zmiany 

w drugą stronę, czyli to co moim zdaniem zostało przyjęte, zostały wystawione 

promesy wstępne albo też i promesy ostateczne, musi być zrealizowane. No nie 

wyobrażam sobie, żeby to nie zostało zrealizowane. Tym bardziej, że przynajmniej 

partie opozycyjne, komitety opozycyjne, które startowały w tych wyborach, cały czas 

podkreślały, że trzeba jednak wzmocnić samorządy. I chodzi o to, żeby wzmocnić ich 

dochody własne. Bo coraz częściej, no bo to trzeba też uczciwie powiedzieć, 

stawaliśmy się klientami. Klientami rządu poprzez te wszystkie dawane środki. Nie 

wiem dlaczego, powiem to szczerze. Przy ostatnim rozdaniu wszystkie gminy 

naszego powiatu otrzymały na złożone wnioski dofinansowanie w wysokości 

8 000 000,00 zł. Myśmy wnioski też złożyli nie przekraczając 8 000 000,00 zł, a jako 

jedyna gmina dostaliśmy 4 000 000,00 zł. Nie chcę przyjąć do siebie, że może 

dlatego, że ja nie jestem z tej opcji, z której powinienem być. Mam nadzieję, że to nie 

było powodem, ale chciałbym się dowiedzieć, co było powodem, że wszyscy wokół 

dostali 8 000 000,00 zł, a nawet nie raz z małym haczykiem, a Warlubie dostało 

4 000 000,00 zł. 

Radny Pan Witold Żuchowski: Patrząc na stan realizacji inwestycji powiedzieć, że 

w pkt 6 mamy budowę placu zabaw w miejscowości Rulewo gmina Warlubie. 

Zgodnie z zawartą umową inwestycja powinna być zakończona 25 października 

2023 r. Mamy 26 października i nie będąc fachowcem i podejrzewam, że 

zakończenie tego 30 października jest nierealne. 

Radny Pan Tomasz Michalak: W kwestii refleksji nad tym co Pan Wójt powiedział, to 

powiem tak, ponieważ pojawiły się te wyniki tych naborów przy okazji jakiejś. No są 

wiadomości w tych naszych komóreczkach, które są naprawdę nie wiadomo z jakiej 

przyczyny i przez kogo są pisane, bo wystarczy porozmawiać i będą włączone jakieś 

tam te opcje, to się okazuje, że się dowiaduję, że one zostały włączone za granicą. 

To tak ad vocem tego co powiedział Pan Wójt, żeby się dowiedzieć tak prawdy, to się 

pewnie Pan nie dowie. Ja przeczytałem argumentację jednej z gazet naszych 

lokalnych, które powiedziała, że Gmina Warlubie dostała najwięcej, bo dostała 

8 000 000,00 zł na budowę internatu. I że jak tak kolokwialnie złączyć te liczby to 
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można by powiedzieć, że Gmina Warlubie zyskała najwięcej. Natomiast 

beneficjentów do tych środków było dwóch, bo zapomnieliśmy, chyba zapomniał 

ktoś, że jednym z beneficjentów było Starostwo Powiatowe, ponieważ Ośrodek 

Szkolno-Wychowawczy jako placówka kształcąca dzieci z niepełnosprawnością 

intelektualną podlega tam razem ze szkołami średnimi na terenie powiatu pod inny 

organ, a gmina jest organem dla szkół podstawowych i dla przedszkoli. W wyniku 

tego porozumienia tak jakby dzięki temu porozumieniu w Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym za zgodą Gminy również odbywa się opieka przedszkolna obecnie 

w tym roku w dwóch oddziałach. Z jednej strony można powiedzieć radość i taka 

niekwestionowana, bo w Gminie Warlubie powstanie, no kolejny nowoczesny obiekt. 

W takim kompleksie można by było rzec prawie, no kompleksie z odnośnikiem 

chociażby do projektowanego obiektu internatu specjalnego ośrodka chociażby 

zabudowania hali sportowej, czy budynku szkoły plus to przedszkole i tak dalej. 

Możemy powiedzieć, że w jednym miejscu zgromadziliśmy coś fantastycznego. 

O czym mogliśmy sobie tak naprawdę Panie Wójcie w 80-tych latach pomarzyć, 

prawda. Gdzie hulał wiatr, pasły się zwierzęta i były jakieś ogródki, a my na takiej 

zwykłej roli stawialiśmy dwie bramki, żeśmy się uganiali tam za piłeczką i to było 

w sferze marzeń. Dzisiaj to się realizuje i jest fajnie. Natomiast nie jest, nie było to 

fajne jak się czyta, że wszyscy dostali od 7 400 000,00 zł, tak sobie tam wyliczyłem, 

bo niektóre gminy tak od 7 500 000,00 zł, aż do 10 000 000,00 zł i to tak w tym my 

jak ubogi krewny 4 000 000,00 zł. Chociaż wiem, że składaliśmy również na inne 

projekty, a w szczególności na projekt kanalizacji, który jest to bardzo dla nas ważny 

i dzięki postępowi prac tego projektu wykorzystanie oczyszczalni ścieków, czyli jakby 

wypełnienie jej mocy przerobowych, zejście z kosztów, ale i też obsługa i ochrona 

środowiska. I wszystko to co poszło za deklaracją, że kanalizujemy Gminę Warlubie 

i dzięki temu będziemy podnosić nie tylko standardy życia, ale również ochronę 

środowiska. No jak gdyby troszeczkę przez to wszystko się zatrzymują. Myślę Panie 

Wójcie, że nie otrzyma Pan tej odpowiedzi, dlaczego tak się stało. Mam nadzieję 

również z Panem, że deklaracje złożone, że samorządy będą mogły same rządzić 

dzięki temu, że będą miały swoje środki, nikt tymi środkami nie będzie żonglował, 

stanie się rzeczywistością tego Panu i sobie i wszystkimi tym, którzy głosowali życzę. 

Pan Wójt Gminy: Jeśli można jeszcze? Trzeba też być obiektywnym. Naprawdę 

pomimo tego, że rzeczywiście jest to krytykowane, czy to poszło poza Budżet 

Państwa, poza kontrolę, ale trzeba uczciwie powiedzieć, że to dofinansowanie z tych 

środków Polskiego Ładu lub inwestycji strategicznych, inwestycji lokalnych co przez 

Urząd Wojewódzki szło, było dla nas bardzo atrakcyjne. Jest nadal bardzo 

atrakcyjne, bo najczęściej jest to dofinansowanie rzędu 80, 85, 90%. Natomiast 

dofinansowanie z Budżetu Marszałkowskiego przy tej naszej mizerii środków 

własnych niewiele daje. Niewiele daje, no bo proszę zauważyć na taki przykład. 

Dostaliśmy dofinansowanie na centrum Wielkiego Komorska 103 000,00 zł. A jak 

ogłosiliśmy pierwszy przetarg to oferta była na 600 000,00 zł. No skąd wziąć 

500 000,00 zł? Stąd teraz żeśmy to zrobili inaczej, że te trzy place idą razem, mamy 

1 200 000,00 zł. To nawet ja jestem gotowy, ale to nie miało już być problemu, to 

podziękować Panu Marszałkowi za te 103 000,00 zł. Chyba że, będę z Panem 
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Marszałkiem rozmawiał, że na jakby uzupełnienie tego fragmentu Komórskiego na 

przykład monitoring, być może coś jeszcze z tą kładką i tak dalej, żebyśmy mogli na 

to przeznaczyć na jakby polepszenie tego fragmentu będzie zgoda, a jak tej zgody 

nie będzie to przepraszam, ja wolę mieć 1 200 000,00 zł na trzy place, dołożyć do 

tego 200 000,00 zł czy 300 000,00 zł powiedzmy, gdyby trzeba było i mieć trzy 

obiekty, nie? Nawet kosztem tych 103 000,00 zł. No ale to tak na marginesie 

zupełnie. Mimo wszystko wierzę w to, że generalnie rzecz biorąc samorządy złapią 

oddech. Złapią oddech pomimo tych różnych trudności, ale to co jest najważniejsze 

o czym też Pan Radny wspominał, żeby to co zostało powiedziane dalej… Teraz 

jeszcze jest problem, słuchajcie tych frekwencji po wyborach. 250 000,00 zł dla Kół 

Gospodyń Wiejskich. 250 000,00 zł na kluby sportowe. Nie wiem co z tego będzie. 

No nikt się nie spodziewał takiej frekwencji. Ale to powiem tak na marginesie, 

zobaczymy co z tego będzie. Jeszcze odnośnie przedstawionej sprawy przez 

Radnego Żuchowskiego. No tak. Zgodziłem się na przesunięcie terminu i wykonawca 

zobowiązał się, że dzisiaj zgłosi gotowość odbioru. Nie wiem, czy jest takie 

zgłoszenie odbioru? Jest zgłoszenie. Słuchajcie, ja to powiem. Bo procedura jest 

taka. Po zgłoszeniu przez wykonawcę do inwestora po odbiór robót, inwestor w ciągu 

3-7 dni, wyznacza komisję odbiorową, która w ciągu następnych 7 dni dokonuje 

odbioru, czyli idąc śladami Pana Prezydenta wykorzystując maksymalne terminy 

mają jeszcze 14 dni. Powiem krótko. Ja też w tej sytuacji, oczywiście mogę dać te 

parę dni oddechu, ale jakby to miało się przeciągać poza te 14 dni, to idę z karami. 

Będziemy obcinać, tak jak jest w umowie. Trudno. Będzie płacz, ale dalej pójść nie 

mogę, bo nie mam ku temu podstaw. 

Analiza jw. stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad 7 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak przedstawił 

Sprawozdanie i rozliczenie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Warlubie. 

Radna Pani Maria Mazur: Jesteśmy przy tych odpadach wielkogabarytowych i kwestii 

ich odbioru z 28 października. Ja bym chciała, żeby Pan Michał przedstawił, od której 

godziny, do której należy je składować, żeby Ci, którzy nas słyszą w tej chwili, żeby 

mieli wiedzę na ten temat. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak: Już 

sprawdzam dokładnie, a więc tak od 800 do 1000 Sołectwa Warlubie tutaj przy OSP. 

Od 1015 do 1100 Bzowo przy świetlicy. 1115 – 1200 Krusze Sołectwo przy świetlicy 

w Kruszach. 1215 – 1415 Wielki Komorsk tradycyjnie przy remizie. 14 października 

była pierwsza tura Sołectwa: Płochocin, Płochocinek, Lipinki, Buśnia i Bąkowo. 

Pani Przewodnicząca Rady: Ja myślę, że gdy będą już przekazywane do właścicieli 

domów informacje, czy tam już takie nakazy jeszcze inkasenci będą zanosić, to 

można dołączyć im tą informację napisaną o tym, że w jakich dniach i godzinie 

będzie odbierane. 

Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi Pan Michał Pastusiak: Ale to było 

przekazane na eKurendzie i tak samo na stronie internetowej. A dodatkowo 



18 
 

zaznaczę tylko jeszcze, że eKurenda ma 1400 odbiorców. Tak że licząc pod 

względem śmieci ma całkiem fajny wynik. Tak że dosyć dużo mieszkańców 

otrzymuje te informacje. 

Sprawozdanie jw. stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad 8 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła Informację dotyczącą analizy oświadczeń 

majątkowych za 2022 r. Informacja jw. stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Dyskusji 

na temat przedstawionego dokumentu nie podjęto. 

Ad 9 

Nie było. 

Ad 10 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Panie Wójcie, ja mam pytanie dotyczące budowy 

przedszkola. Jak wyszło z tym próbnym odwiertem i jaka jest decyzja dotycząca 

pompy ciepła? 

Pan Wójt Gminy: Oczywiście stoję na stanowisku i już nie ma zmiany, że będą 

pompy głębinowe, czyli gruntowe bo maksymalnie wiercenie było na trzech 

poziomach. Kończą ten odwiert próbny, bo zdecydowałem się, żeby... Teoretycznie 

twierdzą, że te 23 odwierty zaplanowane będą musiały być. A więc zróbcie mi ten 

odwiert . W tej chwili on jest skończony i czekam na jakby ocenę czy wyniki tego 

odwiertu próbnego, ale najprawdopodobniej 23 odwierty i tak muszą być, a z uwagi 

na odstęp odległości pomiędzy jednym a drugim, trzecim i tak dalej odwiertem, 

na tej działce nam się nie zmieszczą i z częścią tych odwiertów musimy przejść na 

teren szkolny. Tak to wygląda. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz: Ja bym chciała się zapytać o taką sprawę, na 

wiosnę przy ul. Warlubskiej, jak już jest ten zjazd w kierunku Wielkiego Komorska 

została wyczyszczona burta z takich już no dosyć grubych pni drzew, gałęzi. To 

zostało ścięte i cały czas leżało. To wiadomo nie ulegnie rozkładowi, tylko musi 

gdzieś to być wyprzątnięte, a teraz kiedy nadchodzi ta jesienna pora, opadły już 

liście, straszy, bardzo brzydko wygląda i do kogo to zgłosić, żeby może to zostało 

usunięte? 

Pan Wójt Gminy: To przy tej naszej drodze powiatowej? 

Radna Pani Mirosława Danielewicz: Tak. 

Radny Pan Tomasz Piątkowski: Jeszcze chcę wrócić na chwilę do tej fotowoltaiki, bo 

jeżeli nawet wykonawca się zgodzi na przesunięcie na grunty, to na pewno za jakąś 

dopłatą. Po prostu usadowienie takiej fotowoltaiki na gruncie jest dużo droższe niż na 

dachu, bo wymaga dodatkowych konstrukcji stałych na podniesienie tych paneli. No 

i do tego jeszcze ogrodzenie i dodatkowa instalacja. Więc jeżeli rzeczywiście by 

miało do tego dojść, czy będziemy tutaj za zwiększeniem środków, bo nie sądzę, 

żeby chciał to w tej samej kwocie zrobić. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Panie Wójcie zasygnalizowano mi taki problem. 

Mianowicie na ul. Szkolnej, mówię tu o tym odcinku przy byłym ośrodku zdrowia 

w kierunku budynku, w którym mieszkają lokatorzy, właściciele tych budynków, które 
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należały kiedyś do tartaku w Warlubiu, wzdłuż tej drogi, ale w części, która należała 

do przedsiębiorstwa, był hydrant. Na chwilę obecną ten hydrant został zlikwidowany, 

nawet pojechałem tam zobaczyć, czy on tam jest. Faktycznie nie ma tam żadnego 

hydrantu w drodze, a jest tam blisko mały punkt stacji benzynowej. Mieszkańcy są 

zaniepokojeni, co w razie gdyby się wydarzyło jakieś zdarzenie, nieszczęście 

i należałoby tej wody tam dostarczyć? A wzdłuż ul. Szkolnej tej głównej tego 

głównego traktu linia jest i podobno wzdłuż tej drogi do tych obiektów mieszkalnych 

również. Czy nie należałoby zaprojektować i tego hydrantu tam po prostu odtworzyć 

w tej drodze, aby był, aby był do celów pożarniczych po prostu. 

Pan Wójt Gminy: Jeśli chodzi o te ścięte gałęzie. Oczywiście no będziemy monitować 

do Zarządu Dróg Powiatowych, ale najprawdopodobniej skończy się to na tym, że 

nasz Kierownik Kosikowski weźmie swoich ludzi i to zbierze. Tak że proszę sobie to 

zapisać na wszelki wypadek. Tam czuję, że tak będzie. Jeśli chodzi o tą fotowoltaikę. 

Wczoraj żeśmy sobie tłumaczyli. A pytanie brzmiało jak teraz na to nałożyć całą tą 

konstrukcję z fotowoltaiki. Jak ja usłyszałem, że najpierw trzeba będzie jakieś 

warstwy uodporniające nałożyć, po to żeby jej nie zniszczyć. Potem jakieś jeszcze 

dodatkowe słupki, to już ja oczyma wyobraźni widziałem wariacką konstrukcję. 

I jestem przekonany, nie na 100%, bo to trzeba jeszcze policzyć, że postawienie na 

gruncie będzie tańsze. Oczywiście dochodzi ogrodzenie. Dochodzi ogrodzenie, bo 

ono musi być. Zrobimy to i jeśli rzeczywiście będzie się to łączyło z jakimś niedużym 

dodatkowym kosztem, my zabezpieczenie finansowe mamy. Jeśli będzie to 

uzasadnione i potwierdzi mi to inspektor nadzoru, że tak, gotowy jestem również tutaj 

te parę złotych do tego dołożyć. Tu zagrożenia z naszej strony nie ma. Dopóki nie 

ma zagrożenia Polskiego Ładu, nie ma problemu. Ale zobaczymy, niech oni to 

ocenią. Teraz tak, jeśli chodzi o hydrant rozumiem, że to jest ta boczna ul. Szkolna? 

Nie znam tematu. Poproszę Pana Kierownika, chyba że wie coś na ten temat.  

Kierownik ZUK Pan Mariusz Kosikowski: Chodzi o tą drogę koło tartaku? 

Radny Tomasz Michalak: Chodzi o to, że teren jest jak gdyby teraz zamknięty. 

Sołtys Pan Sławomir Staniak: Ja bym miał takie dwie sprawy. Wiadomo, że deszcze 

zaczynają padać i na drogach zaczynają pokazywać się dziury. Chciałbym prosić 

o zawiezienie tam i uzupełnienie tej drogi i żeby po prostu mieć to na uwadze. 

I sprawa jeszcze właśnie lamp. No wiadomo, że to wszystko trwa, ale mieszkańcy 

dzwonią i się pytają, właśnie odnośnie tych lamp, które były zdjęte na tych 

przystankach, żeby to w miarę jak najszybciej założyć. Bo teraz dzieci wychodzą 

rano do autobusu i jest ciemno. Ja tu bym prosił też, żeby ta instalacja się odbyła.  

Pani Sołtys Beata Krause: Co z tą drogą powiatową, czy ona będzie dalej robiona, 

czy może zostanie? Bo prace zostały wstrzymane? 

Radny Pan Witold Żuchowski. Ja bym chciał zwrócić taką uwagę na placu 

parkingowym. Stoi przy budynku orzech i jest postawiona lampa. Dzisiaj te liście 

opadły, to ona tam będzie oświetlać, ale kiedy przyjdzie wiosna i będą liście, to 

będzie ta lampa stała w koronie pełnej gałęzi i po prostu nie da tego oświetlenia, tak 

że póki tam się jeszcze da, żeby te gałęzie podciąć. 

Pan Sołtys Janusz Adamski: Pan Radny wspomniał o tej lampie i właśnie u nas jest 

też taki przypadek. Jadąc w kierunku Grupy. Ostatnia lampa jadąc od Buśni jest 
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umieszczona przy samej lipie i jeszcze troszeczkę i już będzie zasłonięta całkowicie 

przez gałęzie. Też prośba taka, czy jakaś interwencja w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich, bo to jest droga wojewódzka, czy w ogóle nie mogliby podciąć? Bo 

tych gałęzi jest strasznie dużo.  

Pan Wójt Gminy: W tej kwestii  oświetlenia, mam przyrzeczenie dyrektora Woźniaka 

z ENEI, że do końca października, te kilka punktów świetlnych zostanie poprawione. 

Po pierwsze Bzowo, stara kuźnia i lampa świecąca cały czas nie tam, gdzie trzeba. 

Po drugie w Osieku. W Osieku myśmy chcieli dobrze zrobić. Myśmy chcieli przenieść 

na drugą stronę, żeby ładnie oświetlać cały ten teren, bo ten słup, to on był tam za 

daleko z tyłu, ale ponieważ wyszło na to, że tutaj za droga inwestycja, czyli znowu  

wracamy do tego co było. Pani Sołtys Komorska ma rację i mam nadzieję, że tamta 

lampa będzie. Tam jest chyba takich pięć spornych punktów. Pilnujemy tego, to 

znaczy monitujemy, prosimy. No jest to przyrzeczenie Dyrektora Woźniaka, że do 

końca października, że firma to zrobi, no ale no powinna, jak zwykle. No bo to, że jest 

przyrzeczenie, to jeszcze nie znaczy, że to jest zrobione. Ale bądźmy dobrej myśli. 

Jeśli chodzi o drogę powiatową. No jak zaczęli, to chyba to skończą, chociaż 

przerwali. Natomiast to co tam jest zmorą, o czym też Zarząd Dróg nie pomyślał. Jak 

dojeżdża ktoś od strony Wiśniewskich i cmentarza, może czy nie może? Ma 

czerwone czy zielone? Nie wiem. Nie wiem, bo tam brakuje, natomiast wczoraj 

miałem przykład inny tego i to z firmy Krupińscy, tych, którzy budują. Ja byłem 

pierwszy w Płochocinie, za mną był drugi samochód, dostaliśmy zielone i jechaliśmy. 

Normalnie chciałem zobaczyć co robią, czy w ogóle coś robią. Nagle w połowie trasy 

przy transporcie drzewnym tir. Stanąłem, on też. Miałem zielone. Nie proszę Pana. 

Pan zielonego nie miał na 100%. Pan musiał mieć czerwone i Pan jechał na 

czerwonym. Ale upierał się, że jechał na zielonym. No ale dobrze. Jest to problem, 

rzeczywiście. Ale bądźmy dobrej myśli, tyle ich wytrzymaliśmy, tak że wytrzymamy 

trochę.  

Sprawdzimy tą lampę w Buśni. Nawet nie wiedziałem, że jest jakiś problem. Z tym, 

że to droga wojewódzka. To znowu jest problem. Ale zainteresujemy się tym. 

Przy tej okazji proszę Państwa. Chciałbym poinformować, mam nadzieję, że jeszcze 

przed 15 listopada będziemy uroczyście otwierać tablice dotyczące  dębów. Dwa 

słowa przynajmniej. Jest wszystko uzgodnione, treść uzgodniliśmy. Ładnie to będzie 

wyglądać, tak mi się wydaje. 

Proszę Państwa już dzisiaj zapraszamy oczywiście wspólnie z Panią 

Przewodniczącą, wszystkich mieszkańców, oczywiście Państwa Radnych, Sołtysów, 

na uroczystą mszę świętą z okazji Święta Niepodległości, a później być może tutaj na 

jakąś kawkę i być może będzie już książka o historii Warlubia. 300 sztuk. Zapłacił za 

nią Urząd Gminy i te pierwsze egzemplarze, które tu będą dane, mam nadzieję, 

chyba że przyjdzie 1000 osób, to będzie problem, ale jeśli nie, jeśli będzie nas 

kilkudziesięciu, to te osoby otrzymają taką książkę w prezencie z okazji Święta 

Niepodległości. Jeśli zajdzie potrzeba dodrukowania, to wtedy już będzie odpłatne 

w przyszłości dodrukowane. Mam przyrzeczenie, że zdążą do 11 listopada już 

wydrukować. Ostateczny kształt jest zaakceptowany po długich targach. W każdym 

bądź razie przypomnę tylko, że zgromadził to świętej pamięci Kazimierz Kaczmarek 
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były Przewodniczący Gminy Rady Narodowej, zawiadowca naszej stacji, historię 

Warlubia w 12 segregatorach. Oczywiście dopiski własne, archiwalne, różne gazety 

itd. I podjęła się jego wnuczka Pani Szalkowska. Podjęła się jakby opracowania 

i uściślenia. No potem wszedł do akcji Wójt. Sporo jeszcze też namieszał. Była 

cofnięta, musieliśmy poprawiać, a na końcu weszli tak zwani korektorzy. To jest 

droga przez mękę, ale ostateczny kształt już jest, poszło do druku. Jak już poszło do 

druku, no to chyba będzie wydrukowane. Tak że myślę, że po dziejach Lipinek, bo 

i przecież taka  książeczka jest w moich archiwach, a więc była. Po historii 

Komorskiej Gromady, będzie również książka o dziejach Warlubia. Oczywiście każdy 

z nas  będzie mógł powiedzieć, a dlaczego tego jeszcze nie ma, albo tutaj jest tego 

za dużo, to jest nieprawdą. Dlatego jest tam też takim w tym słowie wstępnym wpis, 

że być może coś wymaga uzupełnienia, poprawy, bo to pisał człowiek. Człowiek na 

podstawie różnych zapisów i też własnej pamięci, prawda? Ale fajnie się to czyta. 

Moim zdaniem fajnie się to czyta. A to, że jest najbardziej bezcenne, co zostało 

w ogóle pominięte w pierwszej wersji tej książki. To było odręcznie napisane 

przesłanie dla nas przez Pana Kazimierza. Jak ja to uchwyciłem, mówię to jest 

bezcenne. I na ostatniej stronie jest to jego przesłanie. No i na tym chciałbym 

zakończyć, żeby jeszcze wzbudzić emocje. 

Ad 11 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady LV 

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1410. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

/-/ Sławomir Kania  

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Radu Gminy 

/-/ Maria Jankowska 


